
 

 

 

19.5. 2020 v 15:00 hod., kancelář místostarosty města Bystřice n. P. 

Přítomní: 

• 7 zástupců členských obcí (Mgr. Martin Horák – Bystřice nad Pernštejnem, Ing. Pavel 

Kadlec – Dalečín, František Skalník – Ždánice, Josef Smolka – Rozsochy, Libor Pokorný 

– Rožná, Vlastimil Husák – Ubušínek, Mgr. Ladislav Stalmach – Vír) 

 

Program 

1. Zahájení 

2. Hospodaření MB – rozpočtová změna č.1, schválení účetní závěrky za rok 2019   

3. Druhé prodloužení projektu CSS – nové klíčové aktivity – sociální potřeby v DSO a 

veřejnoprávní smlouvy 

4. Příprava členské schůze – termín, místo, hosté, 9. setkání starostů, schválení závěrečného účtu 

MB, informace o účetní závěrce, mimořádné členské příspěvky za BČD, předání poháru Dolní 

Rožínce (Hry bez hranic) 

5. Evropský strom roku 2020 – financování dotisku knihy Chudobín – historie zaniklé obce, 

výsadba stromů na Bystřicku 

6. Mikroregionální akce: a) BČD – průběh akce, posun termínu; b) MA21 – letní kino: nahlašování 

termínů promítání, podmínky, možnost podání dotace z MAS Zubří země; c) dětská umělecká 

soutěž – posun termínů; d) Hry bez hranic - 12.9. na Horní Rožínce, termín první organizační 

porady; e) Nositel tradic Bystřicka 2020 – Kolářství Uherka v Nyklovicích, předání ocenění, f) 

Nejkrásnější vánoční strom – objednávka baňky do 30.6. 

7. Diskuse a další organizační záležitosti – a) omezení vlakových spojů na Bystřicku – vyjádření 

pana Bartoše; b) ceník služeb – tvorba smluv mezi DSO a obcí, rozdělení služeb?;  c) výstava 10. 

ročníku dětské soutěže v Brně – posun odinstalace výstavy; d) témata související s nákazou 

COVID-19 

8. Závěr jednání 

 

 

Schůze předsednictva se sešla v nadpoloviční většině, byla tedy usnášení schopná, viz. prezenční listina. 

 

 

 

Zápis ze schůze předsednictva Mikroregionu Bystřicko 

č.3/20 

 



Z Á P I S 

1. Zahájení 

 

• Libor Pokorný zahájil schůzi předsednictva v 15:00 hod. a přivítal všechny přítomné členy 

předsednictva. 

• L. Pokorný přítomné seznámil s programem zasedání. Předseda MB dal následně hlasovat o jeho 

schválení. Program byl jednohlasně schválen. 

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

2. Hospodaření MB 

• Rozpočtová změna č.1 

Paní Dočkalová stručně seznámila přítomné starosty s rozpočtovou změnou č.1 (příloha č.1), kde došlo 

na straně příjmů k navýšení v rámci dotace ze SMO ČR (druhé prodloužení projektu od 1.4.2020) a 

zároveň jsou zde uvedeny příjmy dle ceníku služeb, konkrétně platby od obcí za zpracování žádostí o 

dotace, se kterými pomáhá i nadále paní Benová. Dále jsou zde zahrnuty příjmy za mimořádné členské 

příspěvky na GDPR v souvislosti s přistoupením dvou nových subjektů. Na straně výdajů se nachází 

náklady spojené se mzdami, výdaji za školení (v souvislosti s novou metodikou VZMR) a platbami daní 

a poplatků. Rozpočtová změna č. 1 byla jednohlasně schválena. 

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

• Schválení účetní závěrky za rok 2019 

Členové předsednictva MB obdrželi před konáním schůze dokumenty týkající se účetní závěrky za rok 

2019. Ta obsahuje Rozvahu, Výkaz zisků a ztráty a Přílohu k 31.12.2019 (přílohy č. 2,3,4). Další 

dokumenty, které jsou součástí účetní závěrky (zpráva o inventarizaci majetku, zpráva o kontrole 

hospodaření, zpráva o výsledku finanční kontroly za rok 2019) byly již schváleny na předchozích 

schůzích MB. Předseda MB pan Pokorný dal hlasovat o jejím schválení.  

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

Předsednictvo Mikroregion Bystřicko jednohlasně schvaluje Účetní závěrku za rok 2019 ve smyslu 

vyhlášky č. 220/2013 Sb., včetně znění protokolu o schválení Účetní závěrky (příloha č. 5).  

 

 

3. Druhé prodloužení projektu CSS 

 

Pan Pokorný obeznámil přítomné starosty, že od 1.4.2020 naše DSO pokračuje v již druhém prodloužení 

projektu CSS, který potrvá do 31.12.2020. V rámci tohoto projektu bude hrazen pouze jeden pracovní 

úvazek, a to paní Dočkalové, ostatní zaměstnanci budou i nadále financováni MB. Paní Dočkalová 

seznámila starosty jak se stávajícími úkoly – vyplňování sebehodnotících zpráv a aktivit do ISP (60 



aktivit/kvartál), tak s konáním ,,Setkání starostů“, které se uskuteční opět v rámci členské schůze MB. 

Mimo tyto uvedené povinnosti bude muset naše DSO vytvořit nové výstupy zabývající se sociální 

oblastí, meziobecní spoluprací a také veřejnoprávními smlouvami. U sociálních potřeb bude nutné 

vytvořit dokument za CSS ,,Sociální potřeby obyvatel DSO a náměty na jejich zlepšení“,  kde na základě 

rozhovoru, popř. dotazníku s každou obcí bude zpracován návrh na zlepšení situace. Ten bude následně 

projednán na schůzi MB (září-říjen 2020). Dalším výstupem bude ověření koncepčních záměrů 

meziobecní spolupráce, kde provedeme analýzu fungování DSO a navrhneme řešení na zapracování do 

činnosti CSS. Posledním výstupem je přehled o stavu veřejnoprávních smluv na území DSO, konkrétně 

bychom měli vypracovat přehled všech koordinačních veřejnoprávních smluv v přenesené působnosti. 

Paní Dočkalová ještě prověří, jakých smluv se tento přehled bude konkrétně týkat. Další podrobnosti 

budou sděleny ještě v rámci členské schůze MB. 

 

4. Příprava členské schůze 

• Termín, místo, hosté 

Na schůzi předsednictva se stanovil termín členské schůze na úterý 23.6.2020 v KD Vír od 16:00 hodin. 

Po společné domluvě osloví paní Dočkalová plánované hosty, kteří se měli zúčastnit členské schůze již 

v březnu, která v důsledku opatření proběhla pouze hlasováním formou per rollam. Jednalo by se o účast 

paní Königové z Koruny Vysočiny, paní Syrové ze SMS ČR, dále MAS Zubří země a MAP II. Účast 

hostů bude ještě potvrzena v oficiální pozvánce na členskou schůzi. 

V rámci schůze proběhne hlasování o schválení závěrečného účtu MB, který obce obdrží nejpozději 15 

dní před konáním členské schůze ke zveřejnění na své úřední desce. Na schůzi budou také předány 

informace o schválení účetní závěrky za rok 2019, která byla schválena na dnešní schůzi předsednictva 

MB. Další bod schůze se bude týkat 9. setkání starostů, které se již pravidelně koná v rámci projektu 

CSS.  

 

5. Evropský strom roku 2020 

 
 

• Financování dotisku knihy  

Obce MB byly informovány o možnosti zakoupení knihy ,,Chudobín – historie zaniklé obce“ za 

zvýhodněnou cenu 150 Kč/výtisk a zároveň o podpoře projektu obce Vír uvedeného na stránkách 

HITHITU. Na základě vzniklých skutečností ohledně vystavení faktur, jsme dále informovali obce o 

zaslání příslušné částky (150 Kč x počet knih) na účet obce Vír, aby bylo možné přispívající obci 

vystavit fakturu. Následně přeposílá obec Vír tyto peníze na účet HITHIT.  

V rámci tohoto projektu je nutné vybrat částku 150 tis. Kč do 25.5.2020, kdy projekt oficiálně končí. 

Podmínkou tohoto projektu je, že v případě nedosažení cílové částky, se peníze musejí vrátit zpět svým 

přispěvatelům. V současné chvíli je vybráno 110 050 Kč, tudíž se na schůzi zvažovaly další varianty 

dofinancování. Někteří starostové vyjádřili na schůzi předsednictva podporu tohoto projektu a slíbili 

zakoupení určitého množství zmiňovaných knih. Pan Horák prověří také možnosti dofinancování ze 

strany Bystřice nad Pernštejnem, která již jednou knihy zakoupila. Paní Dočkalová zašle informaci 



obcím, které by chtěly tento projekt ještě podpořit. Bylo dohodnuto, že v případě, že se cílová částka 

nevybere do pátku 22.5.2020, tak ji doplatí Mikroregion Bystřicko, aby bylo možné zrealizovat dotisk 

knihy a zároveň nemusely být vraceny již uhrazené částky. Předseda MB dal o této skutečnosti hlasovat.  

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

Další věcí, která se v rámci schůze řešila, byla výsadba stromů na Bystřicku. Některé obce se již paní 

Dočkalové nahlásily ohledně spoluúčasti související se závazkem MB, který slíbil vysázet tolik stromů, 

kolik dostane Chudobínská borovice hlasů v anketě Evropský strom roku. Ta získala nakonec 

neuvěřitelných 47 226 hlasů. Obce, které se chtějí výsadby také zúčastnit, mohou nahlašovat počty 

vysázených stromů na info@regionbystricko.cz. MB vytvořil seznam, kde uvádí počty vysázených 

stromů v jednotlivých obcí. Po naplnění závazku (47 226 vysázených stromů) tento seznam podepíšou 

starostové zúčastněných obcí. Paní Dočkalová v této oblasti osloví ještě pana Juračku (Lesní 

společenství obcí), abychom dohodli podrobnosti k dobrovolnické výsadbě stromů. 

Pan Stalmach informoval přítomné také o možnosti podání dotace z Fondu Vysočiny (Edice Vysočiny) 

a dále také o tvorbě cedule k Chudobínské borovici. Na základě této skutečnosti prověří pan Horák 

možnost financování cedule ze strany Města Bystřice nad Pernštejnem, jelikož se výroba cedule 

nacházela v ,,Plánu akcí“, které připravovala paní Zamazalová.  

Další podrobnosti k tomuto tématu budou sděleny na členské schůzi dne 23.6.2020 v KD Vír od 16:00 

hodin. 

 

6. Mikroregionální akce 

 

• Bystřicko čte dětem 

Paní Dočkalová informovala přítomné o současném průběhu akce Bystřicko čte dětem, která byla 

poznamenána v souvislosti s nákazou COVID-19. Před vypuknutím nouzového stavu proběhlo 50 čtení 

z původně plánovaných 77 čtení. V současné době spojené s postupným uvolňováním dává MB obcím 

a školám ještě možnost tuto akci uskutečnit, a to konkrétně do 30.6.2020. Mikroregion proplácí i nadále 

částku 2700,-Kč/čtení, kde bude následně 700,-Kč/čtení vybráno jako mimořádný členský příspěvek od 

příslušné obce (spoluúčast), a to až po ukončení akce. O jeho platbě budou obce včas informovány. 

 

• MA21 – putovní letní kino 

V rámci postupného uvolňování zahájil MB také přípravu akce Putovní letní kino. Obcím byl začátkem 

května zaslán seznam filmů pro letošní, již sedmý ročník letního kina. Společně s ním byly také obcím 

zaslány aktuálními termíny již nahlášených promítání. 

Na minulé schůzi předsednictva byli přítomní starostové informováni o podání dotace z KV, kterou 

zpracovala paní Benová. Jedná se o dotaci z programu MÍSTNÍ AGENDA 21 A ZDRAVÍ 2020 V 

KRAJI VYSOČINA 2020, kde jsme opětovně získali kategorii D. Žádost o dotaci byla již schválena, a 

to v obvyklé částce 60 tis. Kč.  

mailto:info@regionbystricko.cz


Na schůzi předsednictva nebyly podány žádné návrhy na změnu podmínek LK. Tudíž mikroregion 

poskytne opět částku 2000,-Kč/film a spoluúčast obce bude činit 600,-Kč/promítání. Max. proplatí 

mikroregion 3 filmy/obec. Podmínky LK pro rok 2020 byly jednohlasně schváleny. 

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

V rámci vyhlášené Výzvy MAS Zubří země, č. Fiche: F24 - Investice do veřejných prostranství, Článek 

20 - Základní služby a obnova vesnic ve venkovských oblastech, zvažuje MB podání žádosti o dotaci, 

kde min. dotace je 50 tis. Kč, max. 4 mil. Kč a spoluúčast činí 20 %. Mezi způsobilé výdaje jsou zařazeny 

mobilní zařízení pro kulturní či spolkové akce pro veřejnost – mobilní přístřešky (velkokapacitní stany, 

party stany, nůžkové stany apod.), pódia pro zastřešení, pivní sety, mobilní toalety, ozvučovací, 

osvětlovací a projekční technika a vybavení.  

Z důvodu stále narůstajícího počtu zúčastněných obcí na akci Putovní letní kino by mohlo DSO využít 

dotaci k nákupu další kompletní promítací techniky. Přítomní starostové s návrhem podání žádosti 

souhlasili a přiklání se ještě k variantě zakoupení dvou nůžkových stanů, jelikož v současné době má 

MB k dispozici pouze velký party stan o rozměrech 6x12m. Starostové by uvítali také menší rozměr 

stanů pro snadnější manipulaci, kterou nabízí právě nůžkový stan. Předsednictvo schválilo podání 

dotace. Veškeré podrobnosti budeme ještě konzultovat s MAS Zubří země.  

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

 

• Dětská umělecká soutěž – 11. ročník 

Téma dětské soutěže je letos zaměřeno na 440. výročí povýšení Bystřice nad Pernštejnem na město. 

Oficiální název soutěže zní ,,Bystřice nad Pernštejnem dříve a dnes“. V souvislosti s nákazou COVID-

19 byl již termín pro odevzdání dětských prací posunut do konce září 2020. 

 

 

• Hry bez hranic 

Paní Dočkalová připomněla termín Her bez hranic 2020, které se letos uskuteční 12.9.2020 na Horní 

Rožínce. Dále informovala o zakoupení dalšího podstavce k putovnímu poháru, aby na něj bylo možné 

přidělat další štítky s odpovídajícími vítězi budoucích ročníků. 

Termín první organizační porady bude stanoven na členské schůzi MB, kde se mj. uskuteční také 

oficiální předání vítězného poháru pro Dolní Rožínku, která v soutěži vyhrála vloni již potřetí.  

 

• Nositel tradic Bystřicka 2020 

Letošním Nositelem tradic Bystřicka se stalo Kolářství Uherka v Nyklovicích, které schválila jak 

členská schůze MB, tak Rada Města Bystřice nad Pernštejnem. Nositeli náleží tedy finanční odměna 10 

tis. Kč, kde 5 tis. hradí MB a 5 tis. Kč Město Bystřice nad Pernštejnem. Slavnostní předání proběhne 

pravděpodobně v rámci konání bystřické poutě, a to dne 9.8.2020.  

 



• Nejkrásnější vánoční strom  

V souvislosti se soutěží Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka je nutné vždy do termínu 30.6.2020 

objednat výrobu vánoční baňky, kterou dostává jako odměnu vítěz soutěže. Letošní motiv bude na 

základě rozhodnutí členské schůze pozměněn. Na baňce nebude již vyobrazen motiv vítězné obce 

z minulého roku, ale bude vytvořen pouze neutrální motiv vánočního stromu s nápisem ,,Nejkrásnější 

vánoční strom Bystřicka 2020“.  

 

7. Diskuse a další organizační záležitosti 

 

 

• Omezení vlakových spojů na Bystřicku 

Obce byly informovány ohledně vyjádření pana Bartoše na uvedené články v novinách Bystřicko. Na 

základě jeho odpovědí přišly od obcí ještě další doplňující otázky k dané problematice, které byly 

následně přeposlány panu Bartošovi k případnému vyjádření.  

 

• Ceník služeb  

Na základě rozhodnutí členské schůze ze dne 10.12.2019 jsou již od 1.1.2020 vytvářeny při zpracování 

žádosti o dotaci smlouvy mezi DSO a obcí, které stanovují příslušnou částku dle ceníku služeb + 2 % 

z celkových nákladů projektu v případě úspěšnosti dotace. Na základě dotazu jedné obce se na schůzi 

konzultovala možnost rozdělení služeb na: Projektovou žádost a Závěrečnou fázi projektu. Obce 

většinou požadují od MB kompletní vyřízení dotace, který službu poskytuje za velice výhodnou cenu, 

která se nedá srovnávat s částkami u dotačních agentur, které si účtují patřičné částky za již konkrétní 

zpracování dokumentů potřebných k dotaci. Z tohoto hlediska nechává schůze předsednictva smlouvy 

prozatím rozděleny na tyto dvě části, a bude na zvážení obce, zda využije pouze možnost zpracování 

žádosti o dotaci či také pomoc při závěrečné fázi projektu. Cena za služby zůstane tedy i nadále platná 

dle ceníku služeb a po roce fungování budeme projednávat případné připomínky ke smlouvám na 

členské schůzi. 

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

 

• Výstava 10. ročníku dětské soutěže v Brně 

Na základě situace spojené s nákazou COVID-19 byla posunuta také odinstalace výstavy 10. ročníku 

dětské umělecké soutěže nazvaná Domov dětskýma očima, která probíhala v nemocnici Milosrdných 

Bratří od 1.2. do 1.4.2020. Nemocnice nám dá informaci, až bude odinstalace možná. 

 

• Témata související s nákazou COVID-19 

Starosta z Víru poukázal na problém týkající se kompenzačního bonusu pro OSVČ, který by znamenal 

pro obce další výraznou ztrátu, a to zhruba 12 mld. Kč. Ze zákona vyplývá, že bonusy pro OSVČ aj., z 

nichž samosprávy od r. 2017 nemají v důsledku zákonných změn prakticky žádný příjem, se budou 

hradit z příjmů daně za zaměstnance, z nichž samosprávy naopak mají výrazný příjem. 



Tento zákon byl již sice schválen, nicméně v jeho aktuálně projednávané novele se Senát samospráv 

zastal a navrhl zákon změnit. Senát vrátil zákon poslancům s návrhem, aby kompenzace pro OSVČ aj. 

hradil stát (a nikoli i samosprávy). Klíčové hlasování poslanců se uskuteční již 26.5.2020. Obce budeme 

o této problematice ještě informovat. 

 

• Dopravní obslužnost v Kraji Vysočina – příspěvek na zabezpečení 

Starostové obcí obdrželi návrh Smlouvy s Krajem Vysočina ohledně zajištění veřejné dopravy. Ze 

zaslaných podkladů ale není zřejmé, k čemu se podepsáním obce zavazují. Starostům se nelíbí, že 

k uvedené částce 70 Kč /ob. by měla obec zaplatit také nadstandartní služby (př. víkendové spoje, 

kostelní spoje), které měly být zahrnuty již v ceně příspěvku. V rámci rozpočtu by pak obce musely 

počítat s navýšením platby za veřejnou dopravu. Bližší informace budeme ještě obcím zasílat. Toto téma 

probereme také na členské schůzi MB.  

 

8. Závěr jednání 

 

• Předseda L. Pokorný poděkoval všem za účast a třetí schůzi předsednictva v roce 2020 ukončil. 

 

 

 

 

   ………………………………………. 

předseda mikroregionu 

       Libor Pokorný 

 

Zapsala:  

 

…………………………………….... 

     Jitka Dočkalová  


